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فاروج امام جمعه؛ حجت الاسلام »قلی زاده«
 میم پرور- امام جمعه فاروج  گفت: خروج آمریکا از برجام نشان داد که منطق رهبر معظم 
انقلاب در نام گذاری سال های اخیر بر محور اقتصاد مقاومتی از چه استحکامی برخوردار 
است.حجت الاسلام »قلی زاده« افزود: اصلی ترین هدف آمریکا برای خروج از برجام ایجاد 

شکاف میان مردم و مسئولان است.

شیروان امام جمعه؛ حجت الاسلام »کوثری«
 عوض زاده - امام جمعه شیروان با اشاره به خروج آمریکا از برجام و با بیان این که از شیطان بزرگ عهدشکن و دشمن 
بزرگ ملت ایران انتظاری بیش از این نیست، افزود: خروج آمریکا درس هایی برای مسئولان و مردم به همراه دارد که  
اعتماد نکردن به دشمن، بهره گیری از ظرفیت های داخلی و اجرای اقتصاد مقاومتی و گرفتن تضمین های جدی در 
ادامه مسیر احتمالی برجام از جمله این درس هاست. حجت الاسلام »کوثری« گفت: ماه رمضان فرصتی طلایی برای 

موفقیت در این عرصه و مبارزه با دشمن درون است.

نماینده ولی فقیه:

مسئولان درباره برجام بی گدار به آب نزنند
امامان جمعه اعلام کردند: آزمون بزرگ مسئولان برای برجام

بهروز- هشدار به دولتمردان در مورد برجام و حفظ زیرساخت های اقتصادی، مقابله با بدعهدی های دشمنان و 
پیروزی حزب ا... در انتخابات پارلمان لبنان و تبعات و اثرات این پیروزی از نکاتی بود که در خطبه های نماز جمعه 
بجنورد مطرح شد.نماینده ولی فقیه در خطبه های دیروز با اشاره به این که در آموزه های قرآنی در مورد عمل به 
عهد و پیمان نکات مهمی بیان شده است افزود: در قرآن تاکید شده است حتی اگر با بدترین افراد هم عهد می 
بندید به آن وفادار باشید اما اگر فردی که به او اعتماد کرده اید عهد خود را شکست باید به او اعتماد نکنید و  اگر 
او عهد شکنی کرد جای ایستادن و تماشا کردن نیست. آیت ا... »ابوالقاسم یعقوبی« افزود:  این آیه با عهد شکنی 
هایی که اکنون اتفاق افتاده همخوانی دارد. وی افزود: اگر عهد شکنی شد نباید با کسانی که در انتهای هرم  قرار 
دارند جنگید بلکه باید راس هرم و پیشوایشان و راس فتنه و جلوداران کفر را که نه ایمان دارند و نه سرپیمان خود 
هستند  از بین برد و باید با آن ها جنگید.خطیب جمعه بجنورد افزود: اکنون ما با افرادی طرفیم که نه ایمان دارند 
و نه بر عهد خود هستند و قرآن تکلیف این افراد را مشخص کرده است. وی تاکیدکرد: ما امروز با عهد شکنی بی 
خرد و دیوانه مواجه ایم که یک طرفه آمده است و قراردادی را باطل کرده و زیر پا گذاشته که 6 کشور آن را امضا 

کرده اند و به این نیز اکتفا نکرده است و گفته تحریم ها را بیشتر می کند.
اند و   امام جمعه بجنورد افزود: حالا که آمریکا خارج شده است کشورهای دیگر طرف برجام و اروپایی ها آمده 
می گویند شما نگران نباشید ما هستیم این در حالی است که رهبر معظم انقلاب بارها گفته اند که نمی شود به 
آمریکا اعتماد کرد و این ها هم مانند آمریکا قابل اعتماد نیستند. اگر اروپایی ها نامردی نکنند و وسط راه بهانه 
نگیرند خوب است اما به این ها هم نباید اعتماد داشت.نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی بیان کرد: ما هیچ گاه 
در زمینه برنامه موشکی و تسلیحات نظامی با کشورهای اروپایی مذاکره نخواهیم کرد و مسئولان کشور بدانند که 
اکنون در یک آزمون و امتحان به سر می برند و نباید اجازه دهند که زمان از دست برود.آیت ا... »یعقوبی« افزود: 
را  این مقطع حواسشان  اند و مسئولان در  و رفیق دزد و شریک قافله  برنمی دارند  آمریکا  از  این کشورها دست 
جمع کنند البته آن طور که دولت گفته است مصمم هستند که تضمین بگیرند.وی خاطرنشان کرد: همان طور 
که از راستی آزمایی ما سخن می گویند ما هم باید از آن ها مطمئن شویم زیرا بارها زیر قولشان زده اند.امام جمعه 
بجنورد خطاب به دولتمردان تاکید کرد: حواستان باشد آزمونی بزرگ در مقابل دولتمردان است و باید با دقت و 
حواس جمع وارد این بازی شوید. وی افزود: اگر به سخنان رهبری گوش می دادند احتیاج به این همه وقت تلف 
کردن نبود و اکنون هم می توانند بگویند اشتباه کرده اند و سجده سهو انجام دهند و مردم هم می پذیرند و می 
دانند آن ها زحمت خود را کشیدند اما طرف مقابل قابل اعتماد نبود.رئیس شورای فرهنگ عمومی کشور تصریح 
کرد: نباید مملکت و زیر ساخت های اقتصادی را نابود کرد  آن هم  به خاطر شعاری که دادیم و نشد اجرایی کنیم 
و در واقع دشمنان نگذاشتند زیرا طرف مقابل ما گرگ باران دیده بود و ما شاید با افرادی مواجه  بودیم که تجربه 
آن ها را نداشتیم و  حتی متن برجام در اختیار متخصصان ما قرار نگرفت. وی ادامه داد: البته هر کاری شده است 
و اکنون که  می خواهند ما را مقصر جلوه دهند درایت داشته باشیم تا گناه به گردن ما نیفتد و توپ را در زمین ما 
نیندازند تا نسل آینده ما را ملامت نکند.آیت ا... »یعقوبی« افزود: رسانه ها نیز وظیفه  دارند در این شرایط به طور 
شفاف موضوع عهدشکنی آمریکا را انتشار دهند تا بر همگان روشن شود و آیندگان در رابطه با ما اشتباه قضاوت 
نکنند.نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی اضافه کرد: البته همه باید بدانیم که کشور هیچ نیازی به آمریکا ندارد 
و همواره شعار مردم ما »مرگ بر آمریکا« بوده است.وی با بیان این که چهره خبیث پیمان شکنان را نشان دادیم 
گفت: آمریکا ظاهر فریب است و باید باطنش برای دنیا روشن شود و امیدواریم مسئولان ما در این مورد تعمیق و 
تحقیق کنند و بی گدار به آب نزنند. وی با بیان این که باید سخن رهبری را دستورالعمل خود قرار دهیم گفت: 
اگر به جایی رسیدید  که لازم است اقدام لازم را انجام دهید  از آمریکا نترسید زیرا آمریکا چه باشد و چه نباشد این 
مردم تمام قد ایستاده اند.وی در بخش دیگری از خطبه ها با اشاره به این که دهه آخر ماه شعبان، دهه غبارروبی و 
تکریم مساجد است بیان کرد: مسجد خانه خداست و آن را برای ماه رمضان آماده کنید.وی با بیان این که  سبک 
زندگی اسلامی بر بندگی تاکید دارد افزود: اسلام برنامه هایی برای تعالی جسم و روح داده است. نماینده ولی 
فقیه با اشاره به در پیش بودن ماه مبارک رمضان  اظهار کرد: روزه سالی یک ماه است که اوج بندگی انسان است 
و چندین ساعت ریاضت در ماه، افراد را برای تمام سال بیمه معنوی می کند و موجب سلامت انسان می شود و در 

ماه رمضان شیطان از ما دور می شود زیرا روزه دار با روزه خود دست و پای شیطان را می بندد.
در  فقیه  ولی  است.نماینده  بندگی  و  تقوا  تقویت  ریاضت،  ماه  رمضان  مبارک  ماه  کرد:  بیان  وی 

خراسان شمالی با اشاره به این که پیروزی حزب ا... در انتخابات پارلمان لبنان، سیلی محکمی 
بر چهره جبهه کفر و استکبار بود افزود: این پیروزی کمر سعودی ها را شکست و خواب را از رژیم 
اشغالگر قدس ربود.وی افزود: از 128 رای پارلمان لبنان 68 رای به مقاومت حزب ا... رسید 

و این موضوع باورهای سعودی ها و اسرائیل را در هم شکست.

بام و صفی آباد امام جمعه؛ حجت الاسلام »هوشمندنژاد«
و فرهنگی مقام معظم  اقتصادی  اثبات منطق عمیق سیاسی،  به  با اشاره  آباد  بام و صفی  امام جمعه  سجادی- 
رهبری در نام گذاری  سال ها و تبیین راهبردهای اساسی کشور در مورد مسائل اقتصادی و داشتن درکی ژرف 

از مواضع دشمنان و بدخواهان نظام اسلامی، افزود: اگر شاهد تحقق اقتصاد مقاومتی باشیم 
ارمغان آن استحکام، توان و اتقان بنیان های اقتصادی کشور خواهد بود که در پی آن تحریم 

های ظالمانه را دور خواهیم زد .
حجت الاسلام »هوشمند نژاد« اظهارکرد: امروز هم به تعبیر مقام معظم رهبری نمی شود 

به کشورهای اروپایی اعتماد کرد و آنان هم قابل اعتماد نیستند.

جاجرم  امام جمعه؛ حجت الاسلام »موسوی« 
معینی- امام جمعه جاجرم اقدام رئیس جمهور آمریکا در خروج از برجام را محکوم کرد و گفت: ارتباط در جامعه 

امری اجتناب ناپذیراست و باید ارتباط را مدیریت کرد، زیرا هر ارتباطی سازنده نیست.
از  آمریکا  و محکومیت خروج رئیس جمهور  اخیر  به مسائل  اشاره   حجت الاسلام »موسوی« با 
برجام افزود: ملت ایران هیچ اعتمادی به آمریکا ندارد و خود تصمیم گیرنده برنامه هایش است 

بنابراین باید قدر ولایت را بدانیم و طبق گفته ها و رهنمود های رهبری پیش برویم.  

قاضی  امام جمعه؛ حجت الاسلام »شریعتی نژاد«
غرب  گرو  در  دل  که  هایی  خیال  گفت: خوش  ترامپ  توسط  برجام  لغو  به  اشاره  با  جمعه قاضی   امام  برومند- 

را  کشور  امکانات  سال   ۵ که  این  از  و  کنند  عذرخواهی  مردم  از  مردانه  و  باید مرد  اکنون  داشتند 
معطل و استعدادهای جوانان فرهیخته را تلف کردند، از مقام معظم رهبری و ملت غیور، طلب 
حلالیت کنند و از این بیشتر لجبازی نکنند. حجت الاسلام »شریعتی نژاد« افزود: ما به لبخند 

دیپلماتیک نیاز نداریم.

آشخانه امام جمعه؛ حجت الاسلام »احمدزاده«
برومند- امام جمعه آشخانه گفت: خروج آمریکا از برجام نشان داد که دشمنان جمهوری اسلامی 

ایران هیچ وقت قابل اعتماد نبوده و نیستند. 
حجت الاسلام  »احمد زاده« با بیان این که خروج ترامپ از برجام حاوی درس ها و عبرت های 

داخلی  اختلافات  به  زدن  دامن  برجام،  از  خروج  از  آمریکا  هدف  داد:  ادامه  است  ارزشمندی 
کشورمان است.

گرمه امام جمعه موقت؛ حجت الاسلام »امانی«
امام جمعه موقت گرمه گفت: ماه رمضان سکوی بازیابی خویش است، اگر از این سکو بالا بروید خودتان و نفس 
رئیس  ترامپ،  اظهارات  و  برجام  از  آمریکا  خروج  مسئله  مورد  در  »امانی«  الاسلام  کنید.حجت  می  پیدا  را  خود 

جمهور آن کشور افزود: این مسئله برای ما درس هایی داشته و آن این بود که نباید به دشمنان اعتماد کرد .

غلامان امام جمعه؛ حجت الاسلام »سلیمانی«
امام جمعه غلامان با اشاره به بحث برجام و این که آمریکا هر زمان علیه مردم ایران توطئه کرده 

اروپایی  کشورهای  و  آمریکا  به  نباید  ایران  مسئولان  و  مردم  افزود:  است،  نگرفته  ای  نتیجه 
ایران  اسلامی  جمهوری  نظام  جهانی،  استکبار  و  آمریکا  اصلی  مشکل  چون  کنند  اعتماد 
است.حجت الاسلام »سلیمانی« گفت: انرژی هسته ای یکی از نیازهای ضروری جامعه است 

و باید به این انرژی دسترسی داشته باشیم.

عکس: خراسان شمالی آیین عبادی، سیاسی نمازجمعه روز گذشته در شیروان 

تیتکانلو امام جمعه؛ حجت الاسلام»نادعلیزاده«
چیز  آمریکا،  اقدام  این  اظهارکرد:  برجام  از  آمریکا  خروج  با  رابطه  در  تیتکانلو  جمعه  امام 
بر سر  آمریکا  نزاع  افزود:  »نادعلیزاده«  بود.حجت الاسلام  بینی  قابل پیش  و  عجیبی نیست 

ماهیت جمهوری اسلامی بوده و انرژی هسته ای بهانه است.

راز و جرگلان امام جمعه؛ حجت الاسلام »نوروزی«
بی  گفت:  برجام  از  آمریکا  خروج  تبعات  به  اشاره  با  جرگلان  و  راز  جمعه  امام  رحمانی - 
از  ایران  هسته ای  انرژی  سرگیری  از  و  فعالیت  و  جهانی  استکبار  و  غرب  به  مردم  اعتمادی 

از  خروج  منفی  پیامد  گفت:  »نــوروزی«  الاسلام  است.حجت  برجام  مثبت  تبعات  جمله 
برجام، برگشت دوباره تحریم ها علیه ایران است.

درق امام جمعه؛ حجت الاسلام »محمدی«
امام جمعه درق  گفت: ماه رمضان، ماه نزول قرآن و ماه رقم خوردن سرنوشت انسان ها در 

لیالی قدر است.  حجت الاسلام »محمدی« افزود: دنیا به حق و باطل، علم و جهل و اسلام 
و کفر تقسیم شده است .

اسفراینامام جمعه؛ حجت الاسلام »محمدیان«
با اشاره به اقدام خبیثانه و کینه توزانه ترامپ در جدایی از برجام افزود: حفظ  امام جمعه اسفراین  نجفیان- 

وحدت یک ضرورت است و باید چه موافقان و چه مخالفان برجام از لجاجت بپرهیزند.
حجت الاسلام »محمدیان« با توجه به این که همواره توصیه ها و منویات مقام معظم رهبری 
باید  نیستند،  اعتماد  قابل  هم  ها  اروپایی  که  مسئله  این  کرد:   تصریح  است،  الخطاب  فصل 

جدی گرفته شود.

آیت ا... »ابوالقاسم یعقوبی«

قرآن مجید در ترسیم امت اسلامی واژه »استغلاظ«  و  
»غلظت« را به کار برده است یعنی استواری، استحکام، 
اقتدار، سربلندی، سرو صفتی و سیادت و سروری در 
برابر استکبار و مستکبران. در آیه 123 سوره توبه می 

خوانیم:
وَ  ارِ  الْکُفَّ مِنَ  یَلُونَکُمْ  ذینَ  الَّ قاتِلُوا  آمَنُوا  ذینَ  الَّ هَا  أَیُّ یا   «

قینَ « َ مَعَ الْمُتَّ لْیَجِدُوا فیکُمْ غِلْظَةً وَ اعْلَمُوا أَنَّ اللَّ
شما  به  که  کافرانی  با  اید  آورده  ایمان  که  کسانی  ای 
از  را  شما  ــر،  دورت دشمنان  و  کنید)  پیکار  نزدیکترند 
دشمنان نزدیک غافل نکنند(. آن ها باید در شما شدت 
و خشونت) و قدرت( را احساس کنند و بدانید خداوند 

با پرهیزکاران است.
از این آیه استفاده می شود که :

و  درونـــی  شجاعت  و  شهامت  فقط  دشمن  برابر  در 
به  را  آمادگی  این  باید  نیست،  کافی  روانــی  آمادگی 
دشمن نشان داد و قدرت را به رخ او کشید. راهپیمایی 
22 بهمن سال گذشته عمل به این آیه بود چون نمایش 
قدرت مردم مسلمان ایران در برابر کفار و مستکبران 
خارجی.  و  داخــلــی   : ــت  اس گونه  دو  دشمن  بـــود.·  
ها  دشمن  گونه  این  برابر  در  باید  همواره  مسلمانان 
از  را  آنان  دوردســت  دشمنان  و  باشند  داشته  آمادگی 
دشمنان داخلی غافل نکنند.·  در جبهه حق علیه باطل 
همواره امدادهای الهی را باید در نظر داشت » معیت« و 
همراهی خداوند با رهروان راه حق یکی از سنت ها و 
قوانین عالم هستی است که در جای جای قرآن به آن 
اشاره شده است. از جمله در همین آیه شریفه » واعلموا 
ان الل مع المتقین« و در آیات دیگر خداوند خطاب به 

موسی و هارون می فرماید:

نِی مَعَكُمَا أَسْمَعُ وَأَرَی « » قَالَ لَا تَخَافَا إِنَّ
)خداوند( فرمود : ) موسی و هارون( نترسید من با شما 

هستم می شنوم و می بینم.)طه آیه 4۵(
الهی   امــداد  و  معیت  به  توجه  با  حق  جبهه   بنابراین 
همواره پرقدرت و پر هیبت و دارای استحکام و استواری 
ویژه ای است که از آن به عنوان »غلظت« نام برده شده 
است و به تعبیر این نویسنده، غلظت نوعی غنی سازی 
شخصیتی و انسانی است که به دنبال خود استقلال و 
عدم وابستگی به قدرت ها را به وجود می آورد. جبهه 
حق از عیار بالایی در جهت غنی سازی برخوردار است 
و  کرامت  ها  تحریم  و  تهدیدها  برابر  در  که  ای  گونه  به 
و مقاومت خشم  ایستادگی  با  و  عزت خودش را حفظ 

دشمن را دوچندان می کند.

I غیظ و خشم دشمن
دشمنان قسم خورده اسلام و نظام اسلامی از روحیه 
و  نــگــران  ایـــران  مسلمان  ملت  ــواری  ــت اس و  جــهــادی 
ناراحتند و این نگرانی خودشان را با خشم و غیظ اعلام 

می کنند، قرآن هم در برابر آنان می گوید:
»قل موتوا بغیظکم«

این  از  و  باشید(  خشمگین   ( بگو  ــان  آن به  )پیامبر( 
عصبانیت خود بمیرید.

هراس دشمن ریشه در سستی باورهای او دارد ، باطل 
همواره بی پشتوانه و هراسناک است. قرآن کریم می 

فرماید:
عْبَ بِما أَشْرَکُوا«) آل  ذینَ کَفَرُوا الرُّ » سَنُلْقی  فی  قُلُوبِ الَّ

عمران  آیه 1۵1(
ما در دل و جان کافران )و متکبران( رعب و ترس می 

افکنیم به جهت این که آنان مشرکند) و بی پشتوانه(.
طبیعی  ایــران  مسلمان  ملت  اقتدار  از  دشمنان  ترس 
عُده  و  عِده  از  حق  جبهه  اگر  فرماید:  می  قرآن  است، 
لازم برخوردار باشند و روحیه جهادی و انقلابی خود را 
حفظ کنند دشمن از آنان حساب می برد و معادلاتش 

به هم می ریزد.
الْخَیْلِ  رِباطِ  مِنْ  وَ  ةٍ  قُوَّ مِنْ  اسْتَطَعْتُمْ  مَا  لَهُمْ  وا  أَعِــدُّ »وَ 

کُمْ« ِ وَ عَدُوَّ تُرْهِبُونَ بِهِ عَدُوَّ اللَّ
آن چه در توان دارید در برابر دشمنان زمان آماده سازید 

چون که آنان از این آمادگی و اقتدار شما می هراسند.
)ص(  محمدی  ناب  اســلام  اســاس  بر  اســلام  ملت  اگر 

از  را تنظیم نماید  الهی مسیر خود  و  و رهبری معنوی 
که  شود  می  برخوردار  ای  ویژه  هیبت  و  هیمنه  ابهت، 
دشمنان را در اهداف ضد انسانی و ضد اسلامی اش 
ناکام می گذارد، اگر موضوع ایران هراسی را ابَر رسانه 
های خبیث استکباری در دنیا مطرح کرده اند، ریشه 

اش »ایمان هراسی« است. امام باقر)ع( فرمودند:
»ان الل اعطی المؤمن ثلاث خصال: العزة فی الدنیا و 

الفلح فی الآخرة و المهابة فی صدور الظالمین«
خداوند به مومنان ) و جامعه ایمانی( سه ویژگی عنایت 

کرده است:
·  عزّت و نفوذ ناپذیری و سربلندی در دنیا

·  فلاح و رستگاری در آخرت
·  هیبت و مهابت در سینه ستمگران

امروز به فضل الهی امت اسلامی بر فراز قله افتخار و 
عظمت و اقتدار قرار گرفته و هیبت، صولت و صلابت 
ایران اسلامی جایگاه اسلام ناب را در دنیا به نمایش 
و غیرت دینی  این صلابت  امید آن که  گذاشته است، 
های  میدان  در  هنگام  به  حضور  و  بصیرت  با  همراه 
اقتصادی، سیاسی و فرهنگی همچنان پایدار بماند و 

کوثر انقلاب اسلامی را به دولت کریمه امام عصر)عج( 
فرا  فراگیر،  امنیت  و  عدل  به  را  جهان  و  سازد  متصل 

خواند.

I رسالت رسانه
رسانه ها به ویژه رسانه ملی در انعکاس این اقتدار ملی 
نمایش  دارنــد،  اثرگذاری  و  بدیل  بی  نقش  اسلامی  و 
و  تهدیدها  برابر  در  سراسری  و  ملی  رژه  و  ملت  قدرت 
صدر  در  باید  که  است  کاری  المللی  بین  های  تحریم 

برنامه های صدا و سیما قرار گیرد.
به فضل الهی رسانه ملی در این زمینه گام های بلندی 
باور  ارزش  عزیزان  استوار  های  گام  از  و  است  برداشته 
شود،  می  سپاسگزاری  مجموعه  این  در  محور  ولایت  و 
لکن به این نکته باید توجه داشته باشیم که: » به آنچه 
انجام گرفته شاکر باشیم ولی قانع نباشیم«. قناعت در 
صدور ارزش ها و تولید برنامه های سازنده روا نیست؛ 
باید همواره با تولید برنامه های فاخر با کمک گرفتن از 
هنر متعهد در ماندگاری پیام انقلاب اسلامی و استواری 
و ولایت مداری ملت بزرگ ایران اسلامی تلاش کنیم و 

تمام توان خود را به کار بگیریم. ان شاءا...  .

غلظت ما و غیظ دشمن

یادداشت روز 


